
Valtuutettu Kajavan valtuustoaloite: Vammaisjärjestöjen avustuksista    

 

Hyvinvointialueen vammaisjärjestöille myönnettiin kuluvaksi vuodeksi avustuksia tuhat euroa 
kullekin. Toiminnan laajuudella, aktiivisuudella ja järjestön tarjoamilla palveluilla ei ollut näin ollen 
merkitystä avustusten jaossa. Hyvinvointialueen kunnilla oli kuitenkin pitkäaikainen kokemus ja 
tietämys vammaisjärjestöjen toiminnasta, jonka hyvinvointialue olisi varmasti saanut käyttöönsä niin 
halutessaan. Lisäksi hyvinvointialueella oli aikaa koko viime vuosi tutustua vammaisjärjestöjen 
toimintaan.    

Hyvinvointialueen vammaisjärjestöille myönnettyjen tukien äkillinen ja ennakoimaton romahdus 
aiempiin toimintavuosiin verrattuna uhkaa lakkauttaa monen järjestön toiminnan kokonaan. Joillakin 
järjestöillä on esimerkiksi palkattuja työntekijöitä. Vammaisyhdistykset järjestävät erilaista toimintaa 
vammaisille, koska vammaiset ovat helposti ulkopuoliseksi jäävä ryhmä. Heidän on usein hyvin 
vaikeaa osallistua tavanomaiseen yhdistys- ja muuhun toimintaan rajoitteidensa vuoksi. 
Vammaisyhdistykset järjestävät esimerkiksi vammaisliikuntaa ja tarjoavat monenlaista ihmisten 
aktivointia, vertaistukea ja neuvontaa.  

Entä kuinka yhdistysten toimintaa voidaan arvioida vuonna 2025, kuten on suunniteltu, kun 
toiminnan edellytyksiä ei ole tuettu?    

Me aluevaltuutetut esitämme, että kun vammaisjärjestöille myönnetään avustuksia, niiden 
toiminnan mittaluokka, aktiivisuus ja niiden järjestämät palvelut huomioidaan avustusten määrissä, 
ja että vammaisille järjestetään jatkossakin vammaisjärjestöjen tarjoamia tärkeitä palveluita, kuten 
liikuntaa sekä muuta toimintaa ja yhteisöllistä tukea, kuten tähänkin saakka. Yhdistysten toimintaa 
arvioitaessa suunnitellusti vuonna 2025, arvioinnin tulisi perustua niiden toimintaan ennen 
vammaisjärjestöille myönnettyjen tukien tasajakomallin aiheuttamaa tukien leikkaantumista.    

 

Fullmäktigemotion om bidragen till funktionshinderorganisationerna  

Välfärdsområdets funktionshinderorganisationer beviljades tusen euro var i bidrag för det 
innevarande året. Verksamhetens omfattning, aktivitet och tjänsterna som organisationen erbjuder 
hade sålunda ingen betydelse när bidragen beviljades. Kommunerna i välfärdsområdet har dock en 
lång erfarenhet och omfattande kunskaper om funktionshinderorganisationernas verksamhet, något 
som välfärdsområdet säkert vid behov skulle ha fått tillgång till. Välfärdsområdet hade dessutom 
hela förra året tid på sig att bekanta sig med funktionshinderorganisationernas verksamhet. Det 
plötsliga och oförutsedda raset i bidragen som välfärdsområdets funktionhinderorganisationer 
beviljas i förhållande till de tidigare verksamhetsåren hotar att orsaka en nedläggning av 
verksamheten i många organisationer. Vissa organisationer har till exempel avlönade anställda. 
Funktionhinderorganisationerna ordnar olika slags verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning, efter dessa som grupp ofta löper en risk för att hamna utanför. Det är ofta 
mycket svårt för de här människorna att delta i vanlig föreningsverksamhet eller annan dylik 
verksamhet på grund av deras funktionsnedsättning. Funktionhinderorganisationerna ordnar till 
exempel motion för personer med funktionsnedsättning och erbjuder många slags aktivering, 
kamratstöd och rådgivning.  

Och hur kan föreningarnas verksamhet utvärderas 2025, såsom planerat, när verksamhetens 
förutsättningar inte har stötts?  



Vi ledamöter i välfärdsområdesfullmäktige föreslår att storleken på bidragen som 
funktionhinderorganisationerna beviljas ska ställas i förhållande till verksamhetens dimensioner, 
aktivitet och de tjänster som ordnas, och att man även i fortsättningen ordnar tjänster som 
funktionhinderorganisationerna erbjuder och som är viktiga för personer med funktionsnedsättning, 
såsom motion och annan verksamhet och gemensamt stöd, såsom man har gjort hittills. I den 
planenliga utvärderingen av föreningarnas verksamhet 2025 ska utvärderingen grunda sig på 
föreningarnas verksamhet före nedskärningen i bidragen till funktionhinderorganisationerna, som 
orsakas av modellen med jämn fördelning    
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